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Verslag van de vergadering van de commissie Werk van 13 januari 2005 
 
 
 

Aanwezig zijn: 

De heren E. Schaap (voorzitter), B.A. van den Berg (PvdA) en mevrouw M. Ruhe (PvdA) de heren W. Keur 

(VVD), J. Kramer (VVD), W.E. van der Meulen (VVD), mevrouw I. Maters-Meuleman (CDA), de heren R. 

Spriensma (CDA), J.E. Geersing (ChristenUnie), H. de la Mar (GroenLinks), H. Nijenhuis (D66), J. Jongsma 

(LPF), J.N. Simonse (SGP) en L.J.J. Caniëls (commissiegriffier) en mevrouw K.E. Kloetstra (griffie 

medewerker) 

 

Ook aanwezig zijn: 

Leden van Gedeputeerde Staten:  de heren A.L. Greiner en W.G. de Raad 

 

Afwezig zijn: 

Mevrouw M.P.M.M. van der Wee (GroenLinks), de heren C.J.M. Goossens (PvdA) en N. Demirbilek (SP) 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De voorzitter stelt de commissie voor de agenda vast te stellen. De commissie stemt in met de 

voorliggende agenda 

 

3. Verslag van de vergadering d.d. 16 december 2005 

Het CDA heeft het navolgende tekstvoorstel: pagina 4, agendapunt 5.b.1. Reactie GS op Nota Mobiliteit 

de zin “Ten aanzien van beprijzing…. Flevolandse reizigers” vervangen door: “Het standpunt van de 

fractie is nog steeds dat zij niet akkoord gaat met beprijzing, tenzij er nieuwe weginfrastructuur is 

aangelegd (de zogenaamde tolheffing). Zij verwijst hierbij naar de motie die door PS is aangenomen.” 

Het verslag wordt met inachtneming van onderstaande wijzigingen vastgesteld. 

Schriftelijke beantwoording op de technische vraag wordt door GS toegezegd: “CDA stelt een technische 

vraag over de lange ondersteuning van het viaduct bij de Nijkerkerweg”.   

 

De toezeggingenlijst wordt doorgenomen, de mutaties zullen worden doorgevoerd en de lijst zal conform 

worden aangepast. 

 

4. Mededelingen voorzitter/Presidium/statengriffie 

- Bericht van verhindering ontvangen van mevrouw M.P.M.M. van der Wee (GroenLinks). De heer H. 

de la Mar zal haar vervangen. Voorts zijn de heren C.J.M. Goossens (PvdA) en N. Demirbilek (SP) 

verhinderd. 

- Het Presidium heeft besloten voor de commissies Ruimte en Werk de notulering uit te besteden 

vanaf februari aanstaande. Het Bureau T.C.B. verzorgt vanaf februari de verslaglegging. Na drie 

maanden vindt een evaluatie plaats. De griffiemedewerker blijft de overige werkzaamheden van 

deze commissies uitvoeren, coördineren e.d. en blijft de contactpersoon. De tijd die op deze manier 

‘gewonnen’ wordt, zal worden besteed aan de externe profilering van het staten- en commissiewerk. 

Men moet daarbij denken aan het maken van persberichten, de internetpagina en de intensievere 

voorbereiding van bijvoorbeeld werkbezoeken en hoorzittingen.  

- Naar aanleiding van de suggestie van de VVD tijdens de commissievergadering van 16 december jl. 

heeft de commissie de griffie gevraagd een werkbezoek voor te bereiden naar een vliegveld ter 
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brede oriëntatie in het kader van de ruimtelijke (economische) ontwikkeling van het middengebied en 

de situatie rondom het vliegveld Lelystad. Hierover heeft inmiddels ambtelijk overleg 

plaatsgevonden. Het Presidium wordt in haar vergadering van 18 januari aanstaande een voorstel 

voorgelegd voor een dergelijk werkbezoek. Het voorstel zal daarna aan u worden voorgelegd tijdens 

de commissievergadering van 2 februari aanstaande. 

- U heeft allen een uitnodiging ontvangen voor de filmpremière “Samen veilig in de bus, zo simpel is 

het dus” van Cool Flevoland in het Provinciehuis. Het programma ziet er als volgt uit: 17.45 uur 

Ontvangst met aansluitend een buffet, 18.30 uur Lagerhuisdebat tussen jongeren en ouderen, 19.10 

uur Film 

         en om 19.30 uur Aflsluiting. 

De mededelingen worden voor kennisgeving aangenomen. 

 

5. Portefeuillehouder A.L. Greiner 

a. Mededelingen 

Voor u in de bakjes gelegd informatie over conclusies en afspraken uit het Toeristische Agenda 

Flevoland van 15 december 2004. 

Ter vergadering uitgedeeld: memo d.d. 13 januari 2005 over presentatie Conferentiedocument. De 

commissie stemt in met het voorstel om op 3 februari aanstaande in de vergadering van de commissie 

een presentatie hierover te geven en de reactie op het conferentiedocument.  

 

1. Nadere oriëntatie/voorbereiding REOF 

Gedeputeerde Greiner legt aan de hand van sheets het lopende beleid van REOF uit. Ter vergadering 

worden de sheets uitgereikt. Vervolgens houdt de heer Stijnenbosch van STOGO Onderzoek + Advies 

een presentatie over het onderwerp Korte- en lange termijn perspectief Flevolandse economie. Van 

deze presentatie worden de sheets ook ter vergadering uitgedeeld.  

Voorzitter vult aan door aan te geven dat de uitleg van de gedeputeerde en de presentatie een opmaat 

is naar een nieuwe REOF, dat in het voorjaar aan de commissie zal worden voorgelegd. 

 

Gedeputeerde De Raad sluit zich aan bij de vergadering. 

 

VVD heeft een aantal vragen over de mobiliteit in relatie tot de economische componenten. De heer 

Stijnenbosch geeft aan voorstander te zijn van het doortrekken van de A30 en onderkent het ‘grote’ 

probleem/spanning van de mobiliteit in relatie tot de werkgelegenheid. Daarnaast merkt de VVD op, dat 

de presentatie in een algemene context is geplaatst en minder toegespitst is op Flevoland. Wat de 

fractie betreft hadden de constateringen van de problematiek, de vraagstellingen en de oplossingen 

specifieker kunnen zijn en meer toegespitst kunnen worden op Flevoland. De heer Stijnenbosch ziet een 

aantal voordelen voor de Flevolandse economie; de afstand tot de Randstad, de jonge bevolking en 

relatief goedkope woningen, goede woonomgeving en geen historisch vervlochten structuur.  

Voorzitter vraagt of er ingezoomd kan worden op de gebiedsparameters en vindt het een omissie dat 

niet ingegaan is op de fiscale omgeving (werkplek thuis, woon/werkverkeer). De heer Stijnenbosch 

antwoordt, dat clustering essentieel is in de economische structuur en haalt als goed voorbeeld aan het 

Geomaticapark. Een ander ander moet wel fiscaal ondersteund worden.  

 

De heer Stijnenbosch wordt bedankt voor zijn inbreng.  

 

Conclusie: De gegeven informatie is een bouwsteen voor de nieuwe REOF. 

  

b. Statenvoorstellen 

1. 2
e
 Wijziging van de begroting 2005 van de provincie Flevoland 

Conclusie: De commissie adviseert het voorliggende voorstel als hamerstuk te agenderen voor de 

komende PS-vergadering.  

 

c. Vragenronde 

Gedeputeerde Greiner meldt, dat het onderzoek naar de vertrekmotieven van bedrijven is afgerond en 

een analyse gemaakt is. Hij vraagt of de commissie de uitkomsten wil agenderen voor de volgende 

commissievergadering.  

Voorzitter concludeert dat de commissie instemt met agenderen van de uitkomsten van het betreffende 

onderzoek.  

VVD informeert in welke de richting het REOF op zal gaan, mede gelet op de relatie met andere 

plannen. De fractie zou graag een stappenplan zien. 

Gedeputeerde Greiner legt de verschillende stappen in het proces uit. Eerst wordt een inventarisatie 

gemaakt, dan volgen de opiniërende en beleidsvormende gedeelten. De volgende stap is het 

integrerende deel (input uit deze vergadering), dat aan moet sluiten bij gemeentelijke plannen en 

stukken die er al zijn. Hij zegt toe in een volgende vergadering een “halfproduct” af te leveren voor input 

vanuit de commissie.  
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Naar aanleiding van vragen over het multimodaal overslagcentrum in Lelystad informeert gedeputeerde 

Greiner de commissie over de laatste stand van zaken. 

VVD informeert naar de stand van zaken over Presail in relatie tot de verleende subsidie en de 

eventuele gevolgen voor het project. 

Gedeputeerde Greiner antwoordt dat binnenkort een schriftelijke mededeling en voorstel volgt over dit 

onderwerp.  

 

Gedeputeerde Greiner verlaat de vergadering. 

 

6. Portefeuillehouder W.G. de Raad 

a. Mededelingen 

Voor u in de bakjes gelegd:  

- Memo d.d. 7 januari 2005 over reactie visvangstadviezen 

- Memo d.d. 10 januari 2005 over stand van zaken Zuiderzeelijn (ZZL) inclusief De Zuiderzeelijn 

Nieuwsflits (zie ook agendapunt 6.c.1.). 

Ter vergadering uitgedeeld:   

- Memo d.d. 13 januari 2005 over reactie visvangstadviezen, gecorrigeerde versie 

 

Gedeputeerde De Raad heeft nog een aantal mondelinge mededelingen. 

- Opzet openbaar vervoersdiscussie wordt voor de commissie van 3 februari aanstaande 

geagendeerd. 

- De CRAAG-projecten gaan vanaf juni/juli 2005 beoordeeld worden op een drietal thema’s: 

veiligheidsaspecten, luchtkwaliteit, MER - OAP (aanvullende studie, aanpassingsbesluit). 

Schriftelijke informatie wordt toegezegd. 

- De startnotitie Schiphol/Almere komt in de inspraak en informatiebijeenkomsten vinden plaats. De 

commissie zal schriftelijk geïnformeerd worden. 

- Naar aanleiding van het ter kennisname stuk nummer 13 Noordvleugeloverleg met minister Peijs 

inzake MIT en Nota Mobiliteit informeert de gedeputeerde de commissie over het bestuurlijk overleg 

met de minister. Het bedrag is verhoogd van € 41 miljoen naar € 70 miljoen. Voor de N50 betekent 

dat een nieuwe weg met een ongelijkvloerse kruising bij Ens. Er is nog wel een knelpunt 

geconstateerd namelijk voor het realiseren van een hoge brug zijn nog een aantal miljoenen euro’s 

nodig.  

    

b. Statenvoorstellen 

1. 2
e
 Wijziging van de begroting 2005 van de provincie Flevoland 

Conclusie: De commissie adviseert het voorliggende voorstel als hamerstuk te agenderen voor de 

komende PS-vergadering.  

 

c. Bespreekstukken 

1. Stand van zaken voortgang Zuiderzeelijn 

Gedeputeerde De Raad licht memo van 10 januari 2005 over de Stand van zaken Zuiderzeelijn (ZZL) 

toe. 

Naar aanleiding van de toelichting houdt de fractie van GroenLinks een betoog voor het heropenen van 

de discussie over de aanleg van de Zuiderzeelijn. De meeste fracties tekenen bezwaar aan tegen de 

gang van zaken. GroenLinks eindigt haar betoog met het voorstel het rapport van de commissie 

Duivestijn en het verslag van het stakeholdersoverleg te agenderen voor een volgende 

commissievergadering om zo te discussiëren over het nut en noodzaak van de ZZL en het eventueel 

bijstellen van het programma van eisen/prijsvraag. Kijkend naar het rapport Duivestijn en de uitspraak 

van de Tweede Kamer, dat gelijkwaardige alternatieven (zoals  gewone railverbinding en Hanzelijn-plus) 

zouden moeten worden onderzocht is fractie van oordeel, dat de prijsvraag zich niet zou moeten 

beperken tot de twee alternatieven: de magneetzweefbaan en de HSL. Zij wijst ook op het risico dat 

Emmeloord als halteplaats vervalt als de prijsvraag zich zou beperken tot de twee varianten te weten de 

magneetzweefbaan en de HSL. 

ChristenUnie haalt voor een snelle busverbinding de ‘superbus’ van TU Delft aan als zijnde een 

interessant onderwerp om nader over geïnformeerd te willen worden in de commissie of eventueel door 

een werkbezoek. De fractie vraagt of in het programma van eisen/prijsvraag iets gezegd wordt over 

busverbindingen en informeert of er een verschil van inzicht hierover bestaat tussen de minister en de 

projectorganisatie. 

Gedeputeerde De Raad legt nog een keer uit dat de twee varianten via de prijsvraag lopen en de twee 

andere varianten (Hanzelijn-plus en gewone lijn) terugvalopties zijn. De Tweede Kamer wil kunnen 

kiezen uit vier modellen, die overigens voldoen aan de doelstelling van de ZZL. Hij stelt nadrukkelijk  

voor de behandeling van het rapport Duivestijn in de Tweede Kamer af te wachten en dit en het verslag 

van het stakeholdersoverleg daarna te betrekken bij de discussie over het programma van eisen. Het 

programma van eisen is nog niet definitief door de stuurgroep gemaakt. Het go-n0-go-moment wordt in 

februari/maart verwacht. Het commentaar van de stuurgroep, het rapport en het verslag zullen dan 
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geagendeerd worden voor de commissie. Als het bedrijfsleven met ideeën komt, bijvoorbeeld de 

superbus van TU Delft, die voldoen aan de eis: binnen 60 minuten van Groningen naar Amsterdam dan 

zijn die bespreekbaar. De Stuurgroep ZZL zal nog een reactie op het rapport Duivestijn geven.   

 

Conclusie: Het voorstel van GroenLinks het rapport van de commissie Duijvestein en het verslag van het 

stakeholdersoverleg te agenderen voor een commissievergadering vindt geen steun bij de andere 

fracties. De meerderheid is voor het wachten op de uitkomsten van de Tweede Kamer en het moment 

van de discussie over het programma van eisen (waarschijnlijk in commissie van maart).  

d. Vragenronde 

VVD zegt verrast te zijn geweest door het verschenen persbericht over de Friese Sluis namens de 

commissie. Zij vraagt hierover afspraken te maken. Andere fracties onderschrijven het gevoel en de 

vraag. 

Griffier antwoordt, dat inmiddels afspraken hierover gemaakt zijn door de griffie in overleg met het 

Presidium. Het komt er in het kort op neer, dat wanneer de commissie een onderwerp relevant vindt voor 

een persbericht, de voorzitter en de commissiegriffier dit verder verzorgen. Uiteraard kunnen ook fracties 

tot het oordeel komen een persbericht uit te brengen over hun voorgenomen c.q. ingenomen 

standpunten tijdens de discussie in de commissie. 

VVD pleit voor het ontwikkelen van provinciaal beleid op het gebied van verantwoordelijkheden bij het 

kapot rijden van wegen en bermen op en langs provinciale wegen, bijvoorbeeld door het aanleggen van 

uitwijkhavens en een goede communicatie. De fractie stelt dit voor naar aanleiding van de ontstane 

situatie langs de provinciale wegen en dan vooral in de Noordoostpolder 

Gedeputeerde De Raad antwoordt, dat er al verbaliserend opgetreden wordt. Hij zegt toe dit onderwerp 

in het Vervoersberaad aan de orde te stellen en te kijken naar het bestaande beleid ook met betrekking 

tot de lokale wegen. Hierbij kan dan ook gedacht worden aan uitwijkhavens en communicatie. 

VVD informeert naar het ‘totale’ tijdspad van de Hanzelijn. Ook vraagt zij verduidelijking over een 

uitlating van de korpschef van de politieregio Flevoland, dat de provincie het eens zou zijn met zijn 

stelling om het opleggen van bestuurlijke boetes over te dragen aan provincies en gemeenten. 

Gedeupteerde De Raad zegt toe het tijdschema van de Hanzelijn ter kennisname voor te leggen. Over 

de opmerkingen van de korpschef merkt hij op, dat verwezen is naar een interview, waarin vervolgens 

“geknipt”is. Het overdragen van het opleggen van bestuurlijke boetes naar de lagere overheden zou 

bespreekbaar zijn als daarbij ook geldt het beginsel “taak-over/menskracht-over”. De ministeries van 

Justitie en Binnenlandse Zaken zullen ook mogelijk moeten maken, dat wanneer geld ‘over’ is dat 

besteed kan worden aan bijvoorbeeld verkeersveiligheid..    

 

De heer Keur (VVD) verlaat de vergadering. 

 

LPF informeert naar de richtlijnen voor het kappen van bomen en refereert aan de situaties bij de Karel 

Doormanstraat en Kuinderweg. 

Gedeputeerde De Raad antwoordt dat waar nodig is de bomen gekapt worden en dat daarmee 

maatwerk geleverd wordt. Het is dus niet altijd mogelijk om de praktijk met het beleid te toetsen. 

 

7. Rondvraag 

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 

 

8. Sluiting 

De voorzitter sluit de vergadering om 17.45 uur en dankt de aanwezigen voor hun komst. 
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LIJST VAN TOEZEGGINGEN 

Commissie Werk 

 

Nr. Datum cie Onderwerp/toezegging-actie Door Afdoen per 

1. 11-06-2003 Commissie Terlouw (Gen-tech) 

Meenemen conclusies en aanbevelingen 

GS Februari/maart 

2005 

2. 22-01-2004 Actieplan starters 2004-2007 

- De koppeling tussen starters en 

bedrijfsopvolging onderzoeken 

- Halfjaarlijks de voortgang terugkoppelen 

(financieel) op o.a. categorieën 

imago/promotie, onderwijs en begeleiding 

GS Mei 2005 eerste 

terugkoppeling 

3. 16-12-2004 Werkbezoek 

Luchthaven Charleroi samen met de commissie 

Ruimte 

Griffie Nog nader te 

bepalen 

4. 13-01-2005 Schriftelijke beantwoording technische vraag 

CDA stelt een technische vraag over de lange 

ondersteuning van het viaduct bij de Nijkerkerweg   

GS Z.s.m. 

5. 13-01-2005 REOF 

Halfproduct voorleggen aan commissie 

GS Z.s.m. 

6. 13-01-2005 Schriftelijke mededeling Presail 

Toegezegd wordt een schriftelijke mededeling over de 

stand van zaken Presail en een nieuw voorstel 

GS Z.s.m. 

7. 13-01-2005 Veranderingen GRAAG 

Schriftelijke informatie verstrekken aan commissie 

GS Z.s.m. 

8. 13-01-2005 Startnotitie Schiphol/Almere 

Schriftelijke informatie hierover wordt toegezegd 

(inspraak en informatiebijeenkomsten) 

GS Z.s.m. 

9. 13-01-2005 Tijdschema Hanzelijn 

Ter kennisname voorleggen aan commissie 

GS Z.s.m. 

10 13-01-2005 Discussie inzake Zuiderzeelijn 

Na behandeling rapport Duivestijn in Tweede Kamer, 

dit rapport samen met het verslag van het 

stakeholdersoverleg en het commentaar van de 

stuurgroep agenderen  

GS/Commissi

e 

Vermoedelijk 

maart 2005 

 

 

 
 

 

 

Vastgesteld in de vergadering van 3 februari 2005, 

de griffier,                                                     de voorzitter, 
 


